
Toen ik, net als mijn dochter, in groep 6 zat schotelde de leraar ons een probleem voor: 

     Om stroom te maken heb je het een energiebron nodig, maar elke 
energiebron raakt een keer uitgeput. 

     Zouden jullie een onuitputtelijke energiebron kunnen bedenken?  

 

Vol trots presenteerde ik mijn fiets oplossing: 

 

gebruik de dynamo van je voorwiel om een elektromotor op het achterwiel aan te drijven 

en rij gratis rond. 

 

Toen werd mij uitgelegd dat transitie van energie niet zonder verlies gaat. 

 

 

40 jaar later zit ik weer in een klaslokaal, nu bij het Cibap in Zwolle. Wethouder van Filip 

van As stelt hier eigenlijk dezelfde vraag. 

 

Aanwezige burgers, bedrijven en organisaties gaan druk overleggen: 

     Welke inspiratie en informatie zet Zwolle aan tot verduurzaming? 

     Waar en hoe kunnen we duurzame energiebronnen inzetten zonder 
inperkingen van leefbaarheid en economische perspectieven 

     Met andere woorden: zonder overlast. 

 

 

Over het punt windenergie, zie Voorst en Tolhuislanden, wordt door voor en 

tegenstanders veel gediscussieerd. 

 

Feiten, wetenschappelijke rapporten, meningen en emoties vliegen hierbij heen en 

weer. 

 

Dit alles om U, college en gemeenteraad, te informeren bij het maken van de juiste 

keuzes. 

 

 

In de toekomst zullen er bij u vele initiatieven op gebied van warmtepompen, zon en 

zeker windenergie worden ingediend. 

 

Het meegaan in de aangeboden Informatienota (Energietransitie 2017) ondersteunt de 

verduurzaming maar zal ook veel frictie geven bij omwonenden en bedrijven. 

 

Het niet meegaan zal de overlast en politiek-bestuurlijke wantrouwen voorkomen maar 

de energietransitie verder frustreren. 

 

Maar als we uitzoomen en dan blijken eigenlijk dat zowel Voor en Tegenstanders gelijk 

te hebben: Draagvlak speelt een cruciale rol in deze zwolse energietransitie. 

 

De wens, binnen en buiten het stadsdebat, voor een overlast vrije energie transitie is in 

deze nota vertaald in het doorzetten van de landelijke normen: 

 

Elke zwollenaar kan op 400 meter van zijn woning een windturbine verwachten en 



wordt hierin, door gemeente en politiek, niet verder beschermd tegen een hogere 

geluidbelasting en bewegende slagschaduw. 

 

Als we energietransitie nu echt efficiënt willen inzetten is de juiste vraag 

     Met welk maatwerk accepteert Zwolle duurzame initiatieven in zijn 
woonomgeving? 

 

 

 

Dus niet bij elk project gaan discussiëren over draagvlak maar met goed maatwerk 

draagvlak vooraf co-creëren. 

 

Het vertrouwen tussen burgers, bedrijven en bestuurders is hierin essentieel. 

 

Bij een eerste stap, windenergie op industrieterrein Voorst, ontbreekt draagkracht bij de 

klankbordgroep en ruim 1100 omwonenden. 

 

Dit heeft, in deze nota, niet geleid tot maatwerk. Zonder maatwerk jaagt U het huidige 

verzet, rond woonwijken en industrieterreinen, verder aan. 

  Hoe wordt, volgens het college en de raad, het creëren van draagkracht en 
realiseren van co-creatie in deze nota nu concreet vorm gegeven ? 

     Hoe worden hierin burgers en bedrijven beschermd tegen negatieve 
invloeden op hun woon en werkomgeving? 

 

 

 

 

Toen ik ruim twee jaar geleden mijn huidige energieneutrale woning in westenholte 

wilde realiseren stond ik verbaast. De hellingshoek voor mijn dak met zonnepanelen en 

collectoren bleek niet binnen de omgevingsvisie van de gemeente te passen 

  

Met een architect en constructeur hebben we na veel overleg, en de daarbij horende 

kosten, een oplossing gevonden. 

 

U begrijpt dat hierdoor mijn zonnepanelen en collectoren financieel onrendabel zijn 

geworden.   

 

Met de huidige kennis had ik beter voor een windturbine kunnen kiezen, daar is nu 

eenmaal meer ambtelijke draagkracht voor aanwezig. 

 

 

 

Echter voor een effectieve zwolse energietransitie moeten deze inefficiënte beperkingen 

en kaders vervangen worden door maatwerk. 

 

Maatwerk dat de balans tussen duurzame ambities, ambtelijke kaders en leefbaarheid 

garandeert. 

 

Vandaag start U, college en de raad, met vormen van een besluit rondom de gehele 



zwolse energietransitie. Een visie die toekomst, leefbaarheid en uitstraling van zwolle 

en onze kinderen gaat bepalen. Dit klinkt, gezien de discussie rond windenergie, als 

een enorme klus. 

 

Maar er zijn gelukkig voorbeelden, zoals Structuurvisie van de gemeente Emmen, 

waarbij gedragen beleid heeft geleid tot een effectieve uitvoering. 

 

 

 

Baseer Uw besluit dus niet uitsluitend op interne informatie over getallen, technieken, 

belangen en landelijke normen maar kijk vooral naar succes en risicofactoren buiten 

Zwolle. 

 

Onderzoek niet per initiatief of er draagvlak is maar bepaal draagkracht vooraf zoals in 

de gemeente Emmen. 

 

Belast niet elke woonwijk met de plaatsing van windturbines op 400 meter van 

woningen maar onderschrijf dat 1100 meter voor zwolle een leefbare norm is. 

 

Vanuit platform windenergie zwolle staan een aantal woonwijken en buurtschappen 

klaar om U hierin te ondersteunen: 

 

Met maatwerk kunt U draagkracht creëren, verduurzaming faciliteren en onze 

leefbaarheid beschermen... voor nu, voor onze kinderen en de verdere toekomst. 

 

Patrick Huitema 


